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REVISTA PRESEI 

 

 

 Ministrul Transporturilor se întâlneşte vineri cu premierul şi cu primarul 

ales al Capitalei 

Ministrul Transporturilor, Lucian Bode, se întâlneşte vineri cu premierul Ludovic 

Orban şi cu primarul ales al Capitalei, Nicuşor Dan, informează Ministerul 

Transporturilor, Infrastructurii şi Comunicaţiilor. 

 

Discuţiile vor viza proiectele de infrastructură şi transport aferente Capitalei şi 

zonei metropolitane Bucureşti-Ilfov. 

 

La finalul întrevederii vor fi făcute declaraţii de presă.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Biroul Electoral Central anunta vineri rezultatele finale ale alegerilor din 

Bucuresti 

Biroul Electoral Central a anuntat ca va prezenta vineri, 2 august, rezultatele finale 

ale scrutinului din Capitala. 

 

Joi seara, cererea PSD de reluare a alegerilor la Sectorul 1 a fost respinsa. 

Solicitarea privind reluarea alegerilor la Sectorul 1 fusese adresata BEC de PSD, 

social-democratii folosind drept argumente era si o inregistrae din sala in care erau 

tinuti sacii cu voturi, difuzata in spatiul public. 

 

Conform deciziei autoritatilor, voturile nu vor fi renumarate nici in sectoarele 2 si 

5, si nici in judetul Calarasi, pentru ca nu sunt indeplinite criteriile procedurale in 

acest sens. 

 

 

https://ziare.com/psd/
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Biroul Electoral Central a emis, joi, o circulara pentru aplicarea unitara a legii in 

procesul de reverificare a datelor inscrise in procesele-verbale privind consemnarea 

rezultatelor votarii la alegerile locale din 27 septembrie, ca urmare a numeroaselor 

cereri primite de institutie prin care se cerea renumararea buletinelor. 

 

Precizarile facute de BEC 

 

* In cazul incarcarii in SIMPV a fotografiei unui proces-verbal care contine 

neconcordante, corecturile datelor inscrise in acesta vor fi realizate de catre 

presedintele biroului electoral al sectiei de votare, numai in baza hotararii biroului 

electoral de circumscriptie comunala, oraseneasca, municipala sau de sector al 

municipiului Bucuresti, la sediul acestora; 

* Orice alte modificari ale proceselor-verbale vor fi facute numai in baza 

hotararilor pronuntate ca urmare a solutionarii contestatiilor (...), de catre biroul 

electoral de circumscriptie comunala, oraseneasca, municipala sau de sector al 

municipiului Bucuresti, dupa caz, acestea urmand a fi asumate prin semnatura 

presedintelui si stampila biroului electoral care a adoptat hotararea; 

 

* Birourile electorale de circumscriptie comunala, oraseneasca, municipala si de 

sector al municipiului Bucuresti verifica toate cele patru tipuri de procese-verbale 

privind consemnarea rezultatelor votarii intocmite la nivelul unei sectii de votare in 

vederea asigurarii coerentei si a intocmirii corecte a acestora. 

 

- respectarea cheilor de control, inscrise in procesele-verbale privind consemnarea 

rezultatelor votarii; 

- ca numarul alegatorilor inscrisi in listele electorale, respectiv cel al alegatorilor 

prezenti la urne, atat cel total, cat si cel din fiecare tip de lista electorala in parte, sa 

fie identic in toate cele patru tipuri de procese-verbale intocmite la o sectie de 

votare. 

 

* Verificarea proceselor-verbale se realizeaza in prezenta presedintilor birourilor 

electorale ale sectiilor de votare, precum si a celorlalti membri ai acestora si a 

operatorilor de calculator care ii insotesc.  
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Eventualele neconcordante intre datele inscrise in procesele-verbale se vor rezolva 

de catre presedintii birourilor electorale ale sectiilor de votare pe baza materialelor 

utilizate in procesul electoral, se precizeaza in circulara. 

 

* Totodata, pot fi facute corectii ale cifrelor care atesta voturile valabil exprimate 

obtinute de partidele politice, aliantele politice, aliantele electorale, organizatiile 

cetatenilor apartinand minoritatilor nationale si candidatii independenti numai ca 

urmare a hotararilor biroului electoral de circumscriptie pentru solutionarea unor 

contestatii referitoare la valabilitatea unor voturi exprimate, care au fost stabilite, la 

nivelul sectiei de votare, ca fiind voturi nule. 

 

* Este interzis sa se efectueze alte tipuri de corectii ale cifrelor ce atesta voturile 

valabil exprimate obtinute de partidele politice, aliantele politice, aliantele 

electorale, organizatiile cetatenilor apartinand minoritatilor nationale si candidatii 

independenti, mai arata BEC. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Confuzie și acuzații de fraudă în București, după alegerile locale. Parchetul 

sectorului 1 a deschis două dosare. BEC a respins din nou solicitarea PSD de 

anulare a alegerilor în sectorul 1 

Scandalul politic și acuzațiile de fraudă escaladează după alegeri în sectorul 1 al 

Capitalei, iar procurorii anchetează două posibile infracțiuni. Pe valul pornit aici, 

Gabriela Firea cere anularea alegerilor în tot Bucureștiul, dar colegii de partid o 

lasă deocamdată singură. Actualul primar general trebuie să învețe să piardă, îi 

transmite premierul Ludovic Orban. Joi seară, Biroul Electoral Central a decis să 

respingă, pentru a doua oară, solicitarea PSD sector 1 de anulare a alegerilor din 

sector și de repetare a scrutinului. 

Mai mult, potrivit unor surse, Biroul Electoral Central va emite o circulară pentru a 

opri renumărarea voturilor în sectorul 1 și în sectorul 5. 

În ce privește sectorul 5 însă, se va lua o decizie abia vineri. 
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Parchetul sectorului 1 a deschis două dosare în legătură cu alegerile de duminică. 

Unul se referă la completarea greșită a unor procese verbale găsite în posesia unui 

candidat pe listele PSD, celălalt la apariția în spațiul public a unor imagini cu mai 

multe persoane care manipulează saci cu voturi într-o încăpere. 

Pe baza imaginilor de pe camerele de supraveghere, candidatul PSD, Dan 

Tudorache, îi acuză pe reprezentanții USR de fraudă. El cere renumărarea voturilor 

și reluarea alegerilor în sectorul 1. 

Biroul electoral al sectorului 1 precizează însă că toate persoanele care au intrat în 

încăpere aveau dreptul legal și aprobarea președintelui de secție să se afle acolo. 

Cei care manipulează sacii sunt membri ai personalului auxiliar și au ridicat listele 

cu semnături ale votanților, la cererea președintelui de secție. 

Potrivit Biroului electoral, niciun buletin de vot nu a fost scos din încăpere. 

Acuzațiile sunt negate vehement și de reprezentanții USR, care spun că nu există 

motive pentru renumărarea voturilor. 

Pe valul de acuzații și confuzie de la sectorul 1, Gabriela Firea a cerut conducerii 

PSD să o susțină în solicitarea anulării alegerilor și la primăria generală. Liderii 

partidului nu au marșat însă decât cu o plângere la parchet. 

Acuzațiile de fraudă sunt negate și de premierul Ludovic Orban. 

Biroul electoral al sectorului 1 a respins solicitarea lui Dan Tudorache privind 

renumărarea voturilor. 

 (Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministrul de Interne, Marcel Vela: 23 de persoane vor fi audiate în urma 

scandalului din Sectorul 1 

Ministrul Afacerilor Interne, Marcel Vela, a anunţat joi după-amiază că 23 de 

persoane care au semnat 7 procese verbale privind alegerile din Sectorul 1 vor fi 

audiate pentru stabilirea corectitudinii completării documentelor. 
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"Primul eveniment a fost înregistrat la MAI în baza unei sesizări la 112. Astfel, 

MAI a înaintat către Parchetul Sectorului 1 un dosar la care lucrează doi procurori, 

împreună cu colegi din MAI, şi din cele 473 de procese verbale, şapte sunt 

analizate, iar 23 de persoane care au semnat respectivele şapte procese verbale, din 

partea tuturor partidelor, vor fi audiate, având în vedere că aceste procese verbale 

pot fi analizate în legătură cu corectitudinea completării lor", a spus Vela, într-o 

declaraţie de presă susţinută la sediul MAI, citat de Agerpres. 

 

În legătură cu imaginile apărute miercuri seara în mass-media, cu persoane căutând 

prin sacii cu voturi din Biroul Electoral al Circumscripţiei Electorale Sector 1, Vela 

a precizat că MAI s-a autosesizat, iar în prezent procurorii de la Parchetul de pe 

lângă Judecătoria Sectorului 1 efectuează cercetări în acest sens. Concluziile vor fi 

aduse la cunoştinţa opiniei publice în cel mai scurt timp. 

 

"Confirm că, în urma analizelor şi cercetărilor, cei prezenţi în depozitul unde sunt 

buletinele de voturi sunt preşedintele Biroului Electoral de Circumscripţie Sector 1, 

un membru în Biroul Electoral de Circumscripţie Sector 1, delegat din partea 

PPUSL - cel care depozitează un sac, preşedintele Secţiei de votare nr. 141 din 

cadrul Sectorului 1, cel care se vede că ridică un sac, şi trei observatori, candidaţi 

din partea partidelor politice, care supraveghează procedura, cu aprobarea 

preşedintelui Biroului Electoral de Circumscripţie Sector 1", a mai spus Vela. 

 

Ministrul de Interne a adăugat că, la alegerile locale de duminică, au fost sesizate 

1.128 de evenimente. Dintre acestea, 461 sunt neconfirmate, iar în 279 de cazuri au 

fost întocmite şi trimise spre parchete dosare penale. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

 

 

https://www.agerpres.ro/justitie/2020/10/01/video-alegerilocale2020-vela-23-de-persoane-vor-fi-audiate-in-urma-scandalului-din-sectorul-1--583630
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 București. Biroul Electoral anunță oficial că a decis renumărarea voturilor 

în Sectorul 5, unde diferența între primii trei candidați este de trei procente. 

Inițial, Cristian Popescu Piedone câștigase mandatul de primar. 

Într-un comunicat oficial se arată că Biroul Electoral de Circumscripție Electorală 

nr. 5 Sector 5 a admis cererile referitoare la renumărarea tuturor buletinelor de vot 

din cele 197 secții de vot de pe raza Circumscripției electorale a Biroului Electoral 

de Circumscripție Electorală a Sectorului 5 al Municipiului București. 

Purtătorul de cuvânt menționează că, potrivit legii, Biroul Electoral Central 

primește și soluționează orice contestație cu privire la organizarea și desfășurarea 

alegerii autorităților administrației publice locale, altele decât cele care, prin legea 

mai sus menționată, sunt date în competența birourilor electorale de circumscripție 

sau a instanțelor judecătorești. 

„Facem precizarea că, din moment ce Biroul Electoral Sector 5 a admis cererile de 

renumărare, în timp ce birourile electorale sector 2, 3 și 4 le-au respins ca 

inadmisibile, este evident că se impune aplicarea corectă a dispozițiilor privitoare 

la alegeri pe întreg teritoriul țării, precum și interpretarea unitară a prevederilor art. 

95 din Legea nr. 115/2015, aspect care se poate realiza numai de la nivelul 

Biroului Electoral Central”, se mai arată în documentul citat. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Prima decizie din România de anulare a scrutinului de duminică: Biroul 

Electoral anulează alegerile pentru funcţia de primar la Moldova Nouă 

Biroul Electoral Central (BEC) a decis anularea alegerilor pentru funcţia de primar 

al oraşului Moldova Nouă din judeţul Caraş Severin şi reluarea scrutinului, după ce 

a constatat nulitatea candidaturii lui Adrian Constantin Torma (PSD), votat de 

48,42% dintre cei care s-au prezentat la urne. BEC a constatat că Biroul Electoral 

de circumscripţie Moldova Nouă a admis candidatura lui Adrian Torma din partea 

PSD-Pro România deşi anterior Tribunalul Caraş Severin îi respinsese candidatura, 

întrucât documentul nu era semnat de liderii locali ai PSD şi Pro România, 

conform legii. 
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Alegerile pentru funcţia de primar al oraşului Moldova Nouă vor fi reluate la 11 

octombrie, în urma unei decizii adoptate de Biroul Electoral Central, la sesizarea 

PNL Caraş Severin şi PNL Moldova Nouă, scrie News.ro. 

PNL a reclamat fraudarea procesului electoral în 11 secţii de votare din localitate, 

dar şi faptul că social-democratul Adrian Constantin Torma, candidat pentru 

funcţia de primar, a intrat ilegal în cursa electorală, întrucât candidatura sa fusese 

respinsă prin decizie judecătorească. 

Potrivit datelor postate pe site-ul Autorităţii Electorale Permanente, Adrian 

Constantin Torma, susţinut de PSD şi Pro România, a fost votat de 48,42% dintre 

cei care s-au prezentat la urne, în timp ce candidatul liberal Ion Chisăliţă a fost 

votat de 46,23% dintre alegători. 

După numărarea voturilor, BEC a constatat nulitatea candidaturii candidatului PSD 

şi Pro România pe motiv că există o decizie a Tribunalului Caraş Severin în acest 

sens, decizia magistraţilor fiind luată din cauză că documentul care reprezintă 

candidatura lui Torma nu a fost contrasemnat de conducerea organizaţiilor locale 

ale PSD şi Pro România, aceasta fiind, de altfel, cerinţă de fond prevăzută de lege. 

 "Biroul Electoral Central constată că domnul Torma Adrian Constantin a 

candidat pentru funcţia de primar al oraşului Moldova Nouă cu toate că, prin 

hotărâre judecătorească definitivă, pronunţată în temeiul art. 54 din Legea 

nr. 115/2015 şi care beneficiază de autoritate de lucru judecat, candidatura sa 

fusese în mod definitiv respinsă pentru neîndeplinirea în mod cumulativ a 

condiţiilor legale (...) O atare participare a Alianţei Electorale PSD-Pro 

România în competiţia electorală a fost posibilă ca urmare a faptului că acest 

competitor electoral a insistat şi a obţinut admiterea candidaturii domnului 

Torma Adrian Constantin pentru funcţia de primar al oraşului Moldova 

Nouă la alegerile locale din anul 2020 după pronunţarea hotărârii 

judecătoreşti definitive şi cu ignorarea efectelor acesteia, cu încălcarea 

vădită a prevederilor art. 54 din Legea nr. 115/2015 şi fără îndeplinirea 

condiţiilor legale pentru a putea candida până la data de 18.08.2020, când s-a 

încheiat perioada de depunere a candidaturilor”, arată BEC în decizia de 

anulare a scrutinului. 

https://www.news.ro/politic-intern/bec-anuleaza-alegerile-pentru-functia-de-primar-al-orasului-moldova-noua-dupa-ce-constata-nulitatea-candidaturii-celui-clasat-pe-primul-loc-un-nou-tur-programat-in-11-octombrie-1922400701002020101619499430


CNSLR Fratia | Revista Presei 2 octombrie 2020 8 

 

Deşi preşedintele şi locţiitorul Biroului electoral, dar şi reprezentanţii PNL şi USR 

au făcut opinie separată la hotărârea prin care Biroul Electoral de Circumscripţie 

Moldova Nouă a admis candidatura social-democratului, acesta a intrat totuşi în 

cursa electorală şi a fost ales primar. 

(Sursa: news.ro) 

 

Liderul PMP, Eugen Tomac, anunta ca s-a inteles cu Orban sa incheie un 

protocol pentru formarea majoritatilor in consiliile locale si judetene 

Liderul PMP, Eugen Tomac, a anuntat, joi, intr-o interventie telefonica la Antena 

3, ca s-a inteles cu liderul PNL Ludovic Orban sa incheie un protocol pentru 

formarea majoritatilor in consiliile locale si judetene. 

 

Tomac a precizat ca a fost propunerea PMP, care a fost agreata de PNL. 

 

"Am pornit de la ideea ca trebuie sa cream majoritati de dreapta acolo unde este 

posibil", a spus Eugen Tomac. 

 

Intrebat daca exclude USR din realizarea acestor majoritati, Tomac a evitat un 

raspuns clar. 

Nicusor Dan a cerut includerea PMP in noua majoritate pentru Consiliul General 

Nicusor Dan, primarul ales al Bucurestiului, a anuntat la interviurile Adevarul Live 

ca ar vrea ca in noua majoritate sa a Consiliului General al Municipiului Bucuresti 

sa fie cooptat si PMP. 

 

"Acum urmeaza ca BEC sa valideze numerele. Acum in CGMB sunt 

12 consilier PNL, 17 din partea USR PLUS, cinci din partea PMP si 21-22 din 

partea PSD. Majoritatea simpla e 28. Eu as vrea o majoritate si cu PMP. As vrea ca 

o majoritate cu PMP sa fie si la primariile de sector.", a explicat Nicusor Dan in 

interviu. 

 

 

https://ziare.com/eugen-tomac/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/politica/protocol/
https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/nicusor-dan/
https://ziare.com/politica/consilier/
https://ziare.com/psd/
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Intrebat daca a discutat cu Traian Basescu dupa alegerea in functia de primar, 

Nicusor Dan a precizat ca nu a mai vorbit cu Traian Basescu de dinainte de 

lansarea candidaturii la Primaria Capitalei a fostului sef de stat. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Marcel Ciolacu: E posibil să depunem un proiect de lege pentru amânarea 

alegerilor parlamentare 

Președintele PSD și liderul Camerei Deputaților, Marcel Ciolacu, a declarat că ia în 

considerare depunerea unui proiect de lege în Parlament pentru amânarea alegerilor 

generale, programate pentru 6 decembrie. 

“Este posibi, da, să depunem un proiect de lege pentru amânarea alegerilor 

parlamentare” a spus Marcel Ciolacu, la Antena3. 

El a afirmat că nu-l interesează absolut deloc părerea președintelui Klaus Iohannis, 

care a spus că nu vede "oportună amânarea alegerilor parlamentare”. 

„Nu ne interesează, în acest moment, că-și dorește sau nu-și dorește preșdintele 

Iohannis alegeri. Noi suntem pe drumul corect. (…) Pe mine mă intereseaza dacă 

abordarea PSD de după alegerile prezidențiale (din 2019 – n.red) a fost una 

corectă, dacă românii au acum încredere în PSD și în mesajele PSD. Iar rezultatele 

de la alegerile locale ne arată că percepția s-a schimbat, de aceea am câștigat 

consilii județene și cele mai multe primării. Dacă Iohannis crede că rostul lui pe 

acest pământ românesc este să analizeze scorul PNL, este treaba domniei sale, dar 

și-a uitat haina constituțională de aproape un an”, a declarat Marcel Ciolacu. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Falimentul lasat de Gabriela Firea: "Primaria Capitalei mai are in conturi 

doar 10 milioane de lei", dezvaluie ministrul Finantelor 

Ministrul Finantelor, Florin Citu, a declarat ca Primaria Capitalei mai are in conturi 

doar 10,3 milioane de lei si ca se va implica pentru a rezolva problemele orasului.  

https://ziare.com/basescu/
https://www.digi24.ro/alegeri-parlamentare-2020/iohannis-despre-amanarea-alegerilor-parlamentare-incercarea-jalnica-a-unor-parlamentari-care-vor-sa-mai-prinda-cateva-luni-de-diurna-1376893
https://ziare.com/florin-citu/
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Declaratia lui Citu survine dupa intalnire avuta cu noul primar ales al 

Bucurestiului, Nicusor Dan, la care a participat si premierul. La finalul ei, Dan a 

dat mai multe declaratii in care a evocat situatia financiara proasta a Primariei 

Capitalei. 

 

"La intalnirea cu premierul Ludovic Orban si primarul ales Nicusor Dan am 

prezentat si cati bani are PMB la 30 septembrie in cont. 

Sunteti pregatiti? 

10,8 milioane lei. 

De aceea am spus ca sunt elegant cand vorbesc de o situatie dificila si am promis 

ca ma voi implica pentru a rezolva problemele bucurestenilor", a scris Florin Citu 

pe pagina sa de Facebook. 

 

Declaratia lui Citu survine dupa intalnire avuta cu noul primar ales al 

Bucurestiului, Nicusor Dan, la care a participat si premierul. La finalul ei, Dan a 

dat mai multe declaratii in care a evocat situatia financiara proasta a Primariei 

Capitalei. 

 

Noul primar ales spus miercuri ca este putin probabil ca Primaria Generala sa mai 

aloce bani pentru targurile de Craciun sau de Pasti, motivand ca situatia economica 

este una dificila, iar banii trebuie directionati catre urgente. 

 

Intrebat inaintea unei intalniri cu ministrul Finantelor daca bucurestenii vor mai 

avea targuri de Craciun sau de Pasti, el a spus: "Daca ai doi copii la scoala si nu-ti 

ajung banii, nu te duci in vacanta in Dubai. Cam asta e ce trebuie sa facem. Suntem 

intr-o situatie economica dificila si trebuie sa directionam banii acolo unde sunt 

urgentele". 

 

Pe de alta parte, primarul ales a spus ca nu are nevoie de ajutor financiar de la 

Guvern. "In opinia mea, asa cum este situatia la acest moment, n-o sa fie nevoie de 

un ajutor financiar din partea Guvernului, prin Ministerul de Finante. Adica o sa 

putem sa ducem bugetul reducand, bineinteles, din cheltuielile inutile pana la 

sfarsitul anului. 

https://ziare.com/nicusor-dan/
https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/facebook/
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In schimb, e foarte important ca pentru investitiile pe care le vom incepe, pentru 

care nu avem deloc banii la nivelul investitiilor pe care le planuim, este foarte 

important ca, pe langa fondurile europene, sa existe o cofinantare din imprumuturi 

pe care Guvernul sa o garanteze pentru Primaria Capitalei", a detaliat edilul ales al 

Capitalei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Marcel Ciolacu susține că a sesizat OSCE și Comisia Europeană în legătură 

cu alegerile din România 

Preşedintele PSD, Marcel Ciolacu, a afirmat joi seara că a sesizat OSCE şi Comisia 

Europeană pe marginea alegerilor din România, motivând că „lucrurile depăşesc 

anumite limite”, relatează Agerpres. 

„Am încredere în justiţia din România, am făcut adresele, am trimis în seara asta şi 

la OSCE, şi la Comisia Europeană, pentru că lucrurile depăşesc anumite limite şi 

este normal să ne adresăm Europei, să ştie ce se întâmplă în România”, a declarat 

Marcel Ciolacu, la Antena 3. 

În privinţa unei eventuale solicitări referitoare la alegerile de la Bucureşti, el spune 

că decizia aparţine Gabrielei Firea. „Cred că cel mai îndreptăţit nu este partidul, 

este candidatul să decidă cum va acţiona în continuare. Partidul este normal să-şi 

susţină candidaţii, mai ales când există o asemenea suspiciune, dar decizia trebuie 

să fie a doamnei Gabriela Firea. Este candidatul partidului asumat şi este normal că 

doamna Firea are o mare frustrare când vede că i s-au adus zeci de procese 

modificate. Nu s-a întâmplat vreodată în vreo alegere aşa ceva”, a declarat liderul 

PSD. 

El a adăugat că există totodată „o mare suspiciune” la Călăraşi, dar şi la Moldova 

Nouă, unde alegerile au fost anulate, chiar dacă cel care a câştigat, din partea PSD, 

avea acest drept din partea instanţei. 

„Mai e o mare suspiciune la Călăraşi, unde a câştigat PSD şi la Consiliul Judeţean 

şi la Primăria de municipiu. Au hotărât renumărarea voturilor. La Sectorul 5, unde 

n-a câştigat PSD-ul, dar a pierdut PNL-ul, s-a aprobat renumărarea voturilor.  

https://www.agerpres.ro/politica/2020/10/01/alegerilocale2020-ciolacu-spune-ca-a-sesizat-osce-si-comisia-europeana-pe-marginea-alegerilor-din-romania--583843
https://www.digi24.ro/alegeri-locale-2020/primul-oras-in-care-alegerile-sunt-anulate-oamenii-sunt-chemati-din-nou-la-vot-pe-11-octombrie-1377399
https://www.digi24.ro/alegeri-locale-2020/primul-oras-in-care-alegerile-sunt-anulate-oamenii-sunt-chemati-din-nou-la-vot-pe-11-octombrie-1377399
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La Moldova Nouă, în Caraş Severin, de unde este domnul Vela, s-au anulat nişte 

alegeri, un primar ales, că nu avea dreptul să candideze, cu toate că avea o decizie 

a instanţei că avea dreptul să candideze. Despre ce vorbim? Am început să 

împărţim democraţia? Am înţeles că Klaus Iohannis, preşedintele Romaniei, are o 

problemă cu PSD-ul şi cu opoziţia, dar ce facem noi? Ce vrem noi de la ţara asta? 

Unde vrem să ne ducem cu democraţia? (...) Nu se poate singurul caz de anulare a 

unui primar ales să fie în judeţul domnului Vela şi tu, prim-ministru, să ieşi să spui 

că a fost o organizare perfectă, cu tot circul care este în Bucureşti”, a spus liderul 

PSD. 

Potrivit acestuia, „dubla măsură în acest moment este evidentă”. 

„La ce suspiciuni sunt la Sectorul 1, n-am auzit de mari suspiciuni la Sectorul 5. La 

Sectorul 5 neapărat trebuie renumărate voturile, la Sectorul 1 nu. Am COVID 

astăzi, dar staţi că nu mai am COVID, m-am întors la treabă, că în seara asta 

trebuie să decidă cine este şi dacă se renumără. E mult prea cusută cu aţă albă. (...) 

Justiţia este cea îndreptăţită să facă lumină în acest moment. (...) Vom recurge la 

toate pârghiile, vom angaja cei mai buni avocaţi să ne reprezinte”, a mai declarat 

Marcel Ciolacu. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Guvernul pregătește o OUG prin care obligațiile de plată la buget, de la 

intrarea în starea de urgență, să fie eșalonate pe 12 luni 

Ministrul de Finanțe propune plata eșalonată a obligațiilor de plată la bugetul 

statului. Foto: Getty Images 

Ministrul Finanţelor Publice, Florin Cîţu, a declarat că se lucrează la o ordonanţă 

de urgenţă prin care se reglementează eşalonarea la plată în formă simplificată a 

obligaţiilor bugetare pentru o perioadă de 12 luni pentru cele cumulate de la data 

intrării în starea de urgenţă până în data de 25 octombrie 2020, inclusiv, 

potrivit Agerpres. 

"Deja la Ministerul de Finanţe se lucrează la un proiect de ordonanţă de urgenţă 

prin care se reglementează eşalonarea la plată în formă simplificată a obligaţiilor 

bugetare.  

https://www.digi24.ro/alegeri-locale-2020/primarul-din-moldova-noua-unde-se-vor-relua-alegerile-motivul-tine-de-forma-nu-de-fond-e-o-incununare-a-atacurilor-la-adresa-mea-1377489
https://www.agerpres.ro/politica/2020/10/01/video-citu-lucram-la-o-oug-pentru-esalonarea-la-plata-in-forma-simplificata-a-obligatiilor-bugetare-pentru-12-luni--583785
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Ştim foarte bine că pe 25 octombrie o parte din aceste măsuri expiră, dar, în acelaşi 

timp, ştim foarte bine că există sectoare în economie care încă nu şi-au revenit 

100%. Avem această ordonanţă care va reglementa eşalonarea la plată în formă 

simplificată, este o eşalonare care se acordă pe o perioadă de 12 luni de zile pentru 

obligaţii cumulate de la data intrării în starea de urgenţă până în data de 25 

octombrie 2020, inclusiv. 

Deci, pe toată această perioadă în care s-au acumulat obligaţii putem să le 

eşalonăm, cu condiţia ca debitorul să nu fi înregistrat obligaţii fiscale înainte de 

intrarea în starea de urgenţă, deci să fi fost buni plătitori înainte de intrarea în 

starea de urgenţă", a anunțat Florin Cîţu, joi, la începutul şedinţei de Guvern, 

întrebat de premierul Ludovic Orban la ce să se aştepte mediul de afaceri după 25 

octombrie. 

El i-a precizat premierului că pentru operatorii din domeniul HORECA propunerea 

ar urma să fie cea de scutire la plata impozitului specific până la 31 decembrie 

2020. 

În acelaşi context, premierul i-a cerut ministrului de Finanţe să ia în calcul 

prelungirea măsurii care a permis autorităţilor locale să ia decizii de reducere a 

impozitului pe clădiri până la 50% şi de reducere a taxei pe clădiri, spaţiile 

închiriate şi, de asemenea, taxa de ocupare a domeniului public de reducere şi de 

sută la sută. 

"E varianta la care până acum ne-am gândit, dar va fi pentru săptămâna viitoare şi 

vom vedea care este forma finală, acordarea competenţei autorităţilor locale ca 

până la 1 decembrie 2020 să se adopte hotărâri de reducere a impozitelor şi taxelor 

pe clădiri cu până la 50%, pe impozitul anului 2020. În acelaşi sens, contribuabilii 

vor depune cerere de aprobare a reducerii până la data de 15 decembrie 2020. Asta 

este varianta cu care lucrăm acum, dar detaliile le vom discuta săptămâna viitoare", 

a explicat Cîţu. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Florin Cîțu: Avem o ordonanţă care va reglementa eşalonarea la plată în 

formă simplificată 

Ministerul Finanțelor pregătește un proiect de ordonanţă de urgenţă care va 

reglementa eşalonarea la plată în formă simplificată a obligaţiilor bugetare, pe o 

perioadă de 12 luni. Eșalonarea este pentru obligaţii cumulate de la data intrării în 

starea de urgenţă până în data de 25 octombrie 2020, inclusiv, a spus Cîțu. 

 

"Deja la Ministerul de Finanţe se lucrează la un proiect de ordonanţă de urgenţă 

prin care se reglementează eşalonarea la plată în formă simplificată a obligaţiilor 

bugetare. Ştim foarte bine că pe 25 octombrie o parte din aceste măsuri expiră, dar, 

în acelaşi timp, ştim foarte bine că există sectoare în economie care încă nu şi-au 

revenit 100%", a afirmat ministrul finanțelor. 

 

Acesta a precizat că pe toată această perioadă în care s-au acumulat obligaţii 

"putem să le eşalonăm, cu condiţia ca debitorul să nu fi înregistrat obligaţii fiscale 

înainte de intrarea în starea de urgenţă, deci să fi fost buni plătitori înainte de 

intrarea în starea de urgenţă". 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 INS: Rata somajului a scazut in august cu 0,1 puncte procentuale fata de cea 

din iulie, la 5,3% 

Rata somajului in forma ajustata sezonier a fost in luna august de 5,3%, cu 0,1 

puncte procentuale mai mica decat in iulie, a anuntat joi Institutul National de 

Statistica (INS). 

 

Rata somajului reprezinta ponderea somerilor in populatia activa. 

 

"Rata somajului in luna august 2020 a scazut cu 0,1 puncte procentuale fata de cea 

inregistrata in luna precedenta (5,4%). Rata somajului la barbati a fost cu 1,4 

puncte procentuale mai mare decat la femei", arata datele INS. 
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Pe fondul reluarii treptate a activitatilor, prin relaxarea esalonata a restrictiilor 

impuse populatiei in scop preventiv, in contextul pandemiei COVID19, numarul 

somerilor (in varsta de 15-74 ani) estimat pentru luna augusta anului 2020 s-a 

redus la 479.000 persoane, fata de 484.000 persoane in luna precedenta, desi 

ramane cu mult peste valoarea inregistrata in aceeasi luna a anului precedent 

(347.000 persoane). 

Pe sexe, rata somajului la barbati, a depasit-o cu 1,4 puncte procentuale pe cea a 

femeilor (valorile respective fiind 5,9% in cazul persoanelor de sex masculin si 

4,5% in cazul celor de sex feminin). 

 

Pentru persoanele adulte (25-74 ani), rata somajului a fost estimata la 4,2% pentru 

luna august 2020 (4,6% in cazul barbatilor si 3,6% in cel al femeilor). Numarul 

somerilor in varsta de 25-74 ani reprezinta 73,6% din numarul total al somerilor 

estimat pentru luna august 2020. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Numărul pensiilor de peste 5.000 de lei se dublează după noua majorare. 

Cresc și mai mult diferențele între veniturile pensionarilor 

Mai avantajați sunt tot cei cu pensii mariAgențiile de rating încep să reacționeze la 

creșterea pensiilorSperanțe șubrede 

După noua majorare a pensiilor, cresc și mai mult diferențele dintre seniorii cu 

venituri mici și cei cu venituri mari. La o pensie de 1.000 de lei, majorarea a fost 

de 140 de lei. Cei care aveau 4.000 de lei primesc în plus 560 de lei. De la 1 

septembrie s-a dublat numărul pensionarilor care încasează mai mult de 5.000 de 

lei lunar.  

După 30 de ani de muncă, tanti Maria s-a retras în satul Pinoasa, din județul Gorj și 

primește lunar 800 de lei. Spune că banii sunt puțini, dar muncește în gospodărie. 

„Păi, nu ne descurcăm bine, dar mai suntem la țară, mai muncim. Ce să facem? Ar 

trebui să ne mărească și nouă. Mi-a pus un milion. Puțini bani, puțini, dar ce să 

facem?”, spune femeia. 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/numarul-pensiilor-de-peste-5-000-de-lei-se-dubleaza-dupa-noua-majorare-cresc-si-mai-mult-diferentele-intre-veniturile-pensionarilor-1377441#highlight-1377441-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/numarul-pensiilor-de-peste-5-000-de-lei-se-dubleaza-dupa-noua-majorare-cresc-si-mai-mult-diferentele-intre-veniturile-pensionarilor-1377441#highlight-1377441-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/numarul-pensiilor-de-peste-5-000-de-lei-se-dubleaza-dupa-noua-majorare-cresc-si-mai-mult-diferentele-intre-veniturile-pensionarilor-1377441#highlight-1377441-3
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Și Floarea Bordaș, în vârstă de 82 de ani, din localitatea Cenad, Timiș, se descurcă 

greu cu banii, la fel ca cei mai mulți pensionari din România. Majorarea cu 14% de 

la 1 septembrie a pensiilor nu e de ajuns. 

„E cam puțin, că soțul e foarte bolnav și o grămadă de bani dăm pe medicamente și 

mai fugi încolo, încoace și nu avem nimic noi, numai noi doi și cu ăia de 

descurcăm”, povestește Floarea Bordaș. 

„Eu ce să fac? Îs singură, mă limitez, spusăi, la ce am. N-am ce să fac, asta este”, 

explică o altă pensionară. 

„Am ieșit la pensie de la pază. Ce să faci? La pază cu salariu de 12-13 milioane, 

cum să îți crească ție pensia?” - adaugă un pensionar. 

Mai avantajați sunt tot cei cu pensii mari 

Fiind vorba de o creștere procentuală, mai avantajați sunt cei cu pensii mai mari, 

pentru că la un venit de 5.000 de lei, majorarea este de 700 de lei, în timp ce o 

pensie de 1000 de lei crește cu doar 140 de lei. Ceea ce duce la o discrepanță și mai 

mare între cei cu venituri mici și venituri mari. 

Potrivit datelor Casei Naționale de Pensii, în septembrie s-a dublat numărul 

persoanelor care încasează pensii mai mari de 5.000 de lei. 

„Se poate ajunge la situația în care cei cu pensii mari deja primesc niște bani mai 

mulți decât au contribuit și deja devin speciali prin aceste majorări. Nu este 

normal. Tocmai de aceea eu am propus conceptul de pensie minimă egală cu 

salariul minim, 1.450 de lei net, ceea ce ar fi însemnat ca pentru unii să fie o 

majorare cu 30-40% a pensiilor, iar cineva cu 5.000 de lei pensie se ducea la 5.200 

lei pensia, ceea ce însemna 4%”, a explicat analistul economic Iancu Guda. 

Chiar și pentru o persoană activă pe piața muncii, se ajunge cu greu la un venit de 

peste 5.000 de lei. Puține sunt domeniile în care un angajat câștigă un asemnea 

salariu. 

„În IT, angajații încep cam cu 700-800 de euro și peste șase luni sau un an, în 

funcție de capacitatea lor de pregătire, pot să își crească acest salariu ajungând cu 

lejeritate la 5.000 de lei.  
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Mai există și domeniul vânzărilor, unde putem ajunge la această sumă cumulând o 

parte fixă și un bonus, în funcție de realizări”, a explicat Corina Diaconu, manager 

la o agenție de recrutare. 

Conform Casei Națonale de Pensii, peste 1.2 milioane de români, din cei aproape 

4,7 milioane de pensionari, au primit în septembrie o pensie mai mare de două mii 

de lei. 

Beneficiarii pensiilor majorate 

Pensii de peste 5.000 lei: 

 august: 27.500 

 septembrie: 51.600 

(sursa: Casa Națională de Pensii) 

Agențiile de rating încep să reacționeze la creșterea pensiilor 

Pensiile au crescut cu 14%, însă Parlamentul a decis că procentul trebuie să fie de 

40%. Este o cheltuială uriașă, pe care Guvernul spune că bugetul nu o poate 

suporta în această perioadă. Analiștii cred că și majorarea aplicată de la 1 

septembrie este un efort financiar prea mare. 

Standard & Poor's, care va revizui calificativul acordat României la începutul lunii 

decembrie, avertizează că, fiscal vorbind, țara noastră se întinde mai mult decât îi 

este plapuma. Analiștii agenției, citați de Reuters, estimează că 

majorarea pensiilor, alături de alte cheltuieli sociale, vor împinge deficitul bugetar 

la peste 10% din PIB, unde va rămâne pentru următorii doi ani. Iar asta va declanșa 

o corecție bugetară „dezordonată”. 

Potrivit celor mai recente date ale Ministerului Finanțelor, deficitul bugetar a urcat 

la 5,18 la sută după primele opt luni ale anului. 

 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/deficitul-bugetar-la-8-luni-a-ajuns-la-518-din-pib-1375708
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Speranțe șubrede 

Finanțele își pun însă speranțele în sumele amânate la plată de către firme pentru a 

atinge ținta de 8,6 la sută din PIB la finalul anului. Conform profit.ro, valoarea 

totală a obligaţiilor fiscale amânate la plată de către firme, în baza facilităţilor 

acordate de Guvern în luna martie, a urcat la 14,4 miliarde de lei. 

Depinde însă de evoluția economică din perioada imediat următoare dacă aceste 

sume vor intra în vistieria statului. În cazul în care lucrurile merg prost, probabil că 

multe dintre firmele care datorează acum bani își vor înceta activitatea, deci sumele 

vor fi pierdute. 

Pe de altă parte, dacă majorarea de 40 la sută intră în vigoare, aceste sume nu vor fi 

de ajuns, iar presiunea pe bugetul din acest an, dar mai ales pe următorul, va fi 

uriașă. Iar pentru a face față cheltuielilor în creștere, cel mai probabil vor fi 

sacrificate din nou investițiile. Mai este și posibilitatea introducerii de noi taxe. 

Dar, în oricare dintre situații, tot cetățenii vor pierde și asta din cauza unui capriciu 

electoral. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ajutoarele de stat de 1 miliard Euro: 2 ministere trebuie să semneze vineri 

un contract între ele, ca să lanseze înscrierile săptămâna viitoare 

IMM-urile, PFA-urile, ONG-urile și cabinetele medicale individuale eligibile vor 

putea să înceapă să ceară, de săptămâna viitoare, ajutoarele de stat în valoare totală 

de 1 miliard de euro, cu o condiție: două ministere din același guvern, al României, 

să semneze vineri, 2 octombrie 2020, între ele, un contract. Asta au spus cei doi 

ministri implicați - cel al Economiei și cel al Fondurilor Europene - în ședința de 

guvern, în fața prim-minstrului. 

Guvernul s-a reunit joi în ședință, prima dată după alegerile locale de duminica 

trecută, iar premierul Ludovic Orban le-a cerut minstrului Economiei, Virgil 

Popescu, și ministrului Fondurilor Europene, Marcel Boloș, că deschidă sesiunile 

de accesare propriu-zisă a ajutoarelor de stat de 1 miliard de euro din fonduri 

europene și de la buget, pentru firme mici și mijlocii, persoane fizice autorizate și 

alți beneficiari eligibili. 

https://www.profit.ro/taxe-si-consultanta/platile-anaf-amanate-firme-au-ajuns-14-4-miliarde-lei-cel-mult-declansarea-crizei-dupa-sperietura-iunie-guvernul-prorogat-termenul-plata-ultima-zi-firmele-au-reinceput-amane-plati-19495706
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„Am lansat prima etapă a apelului, până în momentul de față sunt preînscrise 

peste 30.000 de companii. Suntem în negociere cu Ministerul Fondurilor 

Europene și sperăm să finalizăm săptămâna aceasta contractul...”, i-a raportat 

premierului ministrul Economiei, Virgil Popescu. 

„Știți că companiile nu vor numai să se înscrie, companiile vor să și acceseze 

banii cât de repede posibil” - i-a replicat Orban. 

„Sper să finalizăm contractul între ministerul Fondurilor Europene și 

Mnisterul Economiei, ca administrator al acestei scheme, după care imediat 

lansăm...” - a explicat Popescu. 

Alături, ministrul Fondurilor Europene, Marcel Boloș, a dat și el eplicațiile 

lui: „Așa cum a precizat dl. ministru Popescu, în cursul zilei de mâine (vineri - 

n.r.) închidem partea de încheiere a contractului de finanțare între Ministerul 

Fondurilor și Ministerul Economiei, după care Ministerul Economiei, luni 

sau, cel tâziu, marți poate să... (să deschidă sesiunea de depunere a cererilor 

de finanțare - n.r.)”. 

„Săptămâna viitoare vom da drumul, dacă semnăm mâine”, a completat și 

ministrul Economiei, Virgil Popescu. 

Subiectul s-a încheiat cu avertismentul lui Orban: „Voi urmări personal acest 

subiect”. 

Joia trecută, în utlima ședință de guvern de dinainte de alegerile locale din 27 

septembrie, prim-ministrul ceruse Ministerului Economiei să „dea drumul” 

schemei de finanțare până pe 1 octombrie. Ziua  de 1 octombrie a venit joi aceasta, 

dar Ministerul Economiei nu a demarat sesiunea de cerere a fondurilor, pentru că 

nici nu avea cum. 

Mai întâi de toate, Ministerul Fondurilor Europene a introdus un proiect de 

ordonanță de urgență de modificare a OUG 130/2020, care va introduce noi 

domenii finanțabile, va elmina pragul de 5.000 de euro cifră de afaceri pentru 

IMM-uri la microgranturile de 2.000 de euro, va inversa punctajul RIR (rata 

internă de rentabilitate a investiției) la fondurile de 50.000-200.000 euro pentru 

IMM și altele. 
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Joia trecută a fost discutat în Guvern proiectul de OUG cu modificările, dar numai 

în primă lectură, rămânând să se adopte la ședința următoare, care a fost cea de joi, 

1 octombrie. Modificarea OUG 130/2020 implică și modificarea procedurilor de 

implementare care vor trebui operașionalizate de ministrul Economiei, Virgil 

Popescu, prin ordinul său, care va trebui publicat în Monitorul Oficial. 

Din informațiile StartupCafe.ro, ordinul a fost deja redactat pe banza proiectului de 

OUG al Ministerului Fondurilor, încă neadoptat de Guvern la momentul respectiv, 

ordonanța și ordinul urmând să se publice succesiv, în urma deciziei așteptate de la 

Guvern, pe forma finală a OUG. Joi, 1 octombrie, pe ordinea de zi a ședinței de 

guvern transmise presei, proiectul de OUG de modificare a OUG 130/2020 nu se 

regăsea, dar asta nu înseamnă neapărat că nu putea fi discutat și aprobat. Până nu îl 

vedem însă în Monitorul Oficial, orice speculații sunt însă inutile. 

Luni, 28 septembrie, a doua zi după alegeri, Ministerul Fondurilor Europene a 

publicat și Instrucțiunea nr. 42/ 2020 privind documentele necesare a fi depuse de 

către solicitanți în etapa de contractare aferentă Acțiunii 3.1.1 – „Sprijin pentru 

IMM-uri în vederea depășirii crizei economice generate de pandemia COVID – 

19”. Aceasta este instrucțiunea pe care o aștepta minustrul Economiei, Virgil 

Popescu, să poată semna cu Ministerul Fondurilor contractul de finanțare, care ar 

urma să se întâmple vineri, 2 octombrie. Solicitanții la care face referire 

instrucțiunea ministrului Boloș sunt Ministerul Economiei și partenerii săi: 

agențiile pentru IMM (din subordinea sa) și Serviciul de Telecomunicații Speciale 

(STS). 

Cam acestea ar fi condițiile de îndeplinit pentru lansarea sesiunii de cerere a 

finanțărilor de câte 2.000 - 200.000 de euro fiecare. 

Așa cum arată acum situația beneficiarilor care și-au făcut profiluri de utilizatori cu 

parolă pentru a putea aplica la fonduri, Ministerul Economiei nici nu prea are 

motive să se grăbească cu lansarea. Numai la microgranturile de câte 2.000 de euro 

sunt fonduri pentru 50.000 de beneficiari. În total, la cele 3 măsuri de sprijin ar fi 

nevoie de circa 80.000-100.000 de potențiali beneficiari ca să se se absorarbă toți 

banii. Or, în acest moment, după 2 săptămâni de la deschiderea preînscrierilor în 

sistemul electronic, sunt doar vreo 30.000 de beneficiari, așa cum am scris și pe 

StartupCafe și a confirmat acum și ministrul Popescu. 

https://mfe.gov.ro/poc-instructiunea-nr-42-2020-privind-privind-documentele-necesare-a-fi-depuse-de-catre-solicitanti-in-etapa-de-contractare-aferenta-actiunii-3-1-1-sprijin-pentru-imm-uri-in-vederea-depasiri/
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O problemă este și faptul că multe firme și PFA care ar vrea să aplice nu posedă un 

instrument obligatoriu: certificat de semnătură digitală. Și nici nu au împuternicit 

un consultant sau un contabil care are semnătură digitală să semneze în locul lor și 

să depună online cererile de sprijin. Prin urmare, Ministerul Economiei chiar ar 

avea interes să aștepte să vadă câți beneficiari reușesc să își facă profil de user cu 

parolă, ca să fie sigur că se absorb fondurile europene. De menționat că beneficiarii 

finali ar trebui să termine de semnat contractele de finanțare cu statul până a finalul 

anului 2020, altfel România pierde acești bani europeni. 

Un alt amănunt procedural este și faptul că Minusterul Economiei va trebui să dea 

un anunț oficial pe site și abia după 3 zile să deschidă sesiunea de depunere a 

cererilor de finanțare, au explicat pentru StartupCafe.ro surse apropiate acestui 

proces. Prin urmare, oricât s-ar grăbi cei de la Economie, sesiunea nu se va putea 

deschide chiar de luni, cum spunea ministrul Fondurilor. 

Cele trei măsuri de sprijin ar urma să fie lansate succesiv, la distanță de 2 zile una 

de alta, pentru a se evita eventualele aglomerări și presiunea pe platforma online, în 

cazul în care se vor înscrie foarte mulți solicitanți până la urmă. „S-a făcut 

preînregistrarea, după ce se adoptă modificările la Ordonanța 130 astăzi, eu 

zic că în câteva zile dăm drumul la grantul 1 și 2. Dăm eșalonat tocmai ca să 

nu aglomerăm aplicația, la două zile diferență”, spunea, săptămîna trecută, 

Daniela Nicolescu, secretar de stat la Economie. 

Între timp, în paralel, la Parlament se află alte modificări la măsurile de sprijin, cel 

mai mare impact fiind la punctajul pentru măsura 3 - granturile de investiții, dar 

acele modificări sunt încă incerte. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 CSM nu susține proiectele de modificare a Legilor Justiției propuse de 

Cătălin Predoiu. Reclamă că au fost elaborate fără consultarea şi implicarea 

instanțelor judecătorești, parchetelor sau a CSM. 

„Consiliul Superior al Magistraturii susține în mod ferm că orice viitoare 

reglementare în materie trebuie să conțină suficiente garanții privind independența 

magistraților, separarea carierelor judecătorilor şi procurorilor şi asigurarea rolului 

https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/ajutoare-imm-pfa-ong-octombrie-orban.htm
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constituțional al Consiliului. Totodată, raportat la momentul punerii proiectelor în 

dezbatere publică, Consiliul Superior al Magistraturii dezaprobă ferm orice 

eventuală folosire a justiției în scop electoral”, arată Consiliul Superior al 

Magistraturii. 

Comunicatul complet: 

Plenul Consiliului Superior al Magistraturii a luat act cu îngrijorare de proiectele 

de modificare a Legilor justiției astfel cum au fost puse în dezbatere publică de 

către Ministerul Justiției la data de 30 septembrie 2020. 

În acest context, Consiliul aduce la cunoștința opiniei publice că proiectele aflate în 

dezbatere au fost elaborate fără consultarea şi implicarea instanțelor judecătorești, 

parchetelor sau a Consiliului Superior al Magistraturii. 

Consiliul Superior al Magistraturii susține în mod ferm că orice viitoare 

reglementare în materie trebuie să conțină suficiente garanții privind independența 

magistraților, separarea carierelor judecătorilor şi procurorilor şi asigurarea rolului 

constituțional al Consiliului. 

Totodată, raportat la momentul punerii proiectelor în dezbatere publică, Consiliul 

Superior al Magistraturii dezaprobă ferm orice eventuală folosire a justiției în scop 

electoral.  

Consiliul asigură corpul profesional al magistraților că se va implica activ pentru 

apărarea independenței justiției, prezervarea elementelor fundamentale ale 

statutului judecătorilor şi procurorilor şi funcționarea instituțiilor din sistemul 

judiciar. 

Consiliul Superior al Magistraturii reamintește că numai prin garantarea 

independenței justiției poate fi asigurată funcționarea statului de drept în scopul 

protejării drepturilor și libertăților fundamentale ale cetățeanului. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Rezervele valutare ale BNR au scăzut cu peste trei miliarde de euro în 

septembrie, după rambursarea unui credit din 2013 de două miliarde de euro. 

Potrivit raportului BNR, la 30 septembrie 2020, rezervele valutare se situau la 

nivelul de 32,58 miliarde de euro, față de 35,78 de miliarde de euro la 31 august 

2020. Nivelul rezervei de aur s-a menținut la 103,6 tone. În condițiile evoluțiilor 

prețurilor internaționale, valoarea acesteia s-a situat la 5,36 miliarde de euro. 

În cursul lunii au avut loc intrări de 304 milioane de euro, reprezentând 

modificarea rezervelor minime în valută constituite de instituțiile de credit și altele. 

Totodată au avut loc ieșiri de 3,48 miliarde de euro, reprezentând serviciul datoriei 

publice externe din luna septembrie în sumă de 2,17 miliarde de euro (inclusiv 

rambursarea emisiunii de obligațiuni denominată în euro din septembrie 2013 a 

Ministerului Finanțelor Publice, în sumă de 2.09 miliarde de euro), modificarea 

rezervelor minime în valută constituite de instituțiile de credit și altele. 

Rezervele internaționale ale României (valute plus aur) la 30 septembrie 2020 au 

fost de 37,95 miliarde de euro, față de 41,26 miliarde de euro la 31 august 2020. 

Plățile scadente în luna octombrie 2020 în contul datoriei publice denominate în 

valută, directe sau garantate de Ministerul Finanțelor Publice, însumează circa 435 

de milioane de euro. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Ministerul Muncii acordă ajutoare de urgenţă de 739.300 lei pentru 219 

familii şi persoane singure cu probleme sociale grave 

Guvernul a aprobat joi acordarea unor ajutoare de urgenţă în sumă totală de 

739.300 de lei pentru sprijinirea a 219 familii şi persoane singure care fie se află în 

situaţii de necesitate în urma unor incendii şi alunecări de teren, fie au probleme 

grave de sănătate sau riscă excluziunea socială, informează Agerpres. 

Potrivit unui comunicat al Ministerului Muncii Ministerului Muncii şi Protecţiei 

Sociale (MMPS), cea mai mare parte a fondurilor, respectiv 588.800 lei, vor fi  

http://www.agerpres.ro/


CNSLR Fratia | Revista Presei 2 octombrie 2020 24 

 

alocate pentru 193 familii şi persoane singure din judeţele Arad, Bacău, Botoşani, 

Brăila, Braşov, Buzău, Covasna, Dâmboviţa, Dolj, Giurgiu, Gorj, Harghita, 

Hunedoara, Ialomiţa, Iaşi, Ilfov, Mehedinţi, Mureş, Neamţ, Olt, Prahova, Sibiu, 

Suceava, Teleorman, Vâlcea, Vaslui, Vrancea şi municipiul Bucureşti, care se 

confruntă cu situaţii deosebite cauzate de probleme grave de sănătate ori alte cauze 

care pot conduce la riscul de excluziune socială. 

De asemenea, 139.500 lei vor ajuta 24 de familii şi persoane singure din judeţele 

Bacău, Buzău, Constanţa, Giurgiu, Hunedoara, Iaşi, Ilfov, Mureş, Neamţ, Prahova, 

Teleorman, Vâlcea şi Vaslui care se află în situaţii de necesitate cauzate de 

incendii, iar 11.000 lei vor fi alocate pentru două familii din judeţele Bistriţa-

Năsăud şi Mureş care se află în situaţii de necesitate cauzate de alunecări de teren. 

Potrivit sursei citate, ajutoarele de urgenţă aprobate de Executiv sunt acordate în 

baza anchetelor sociale efectuate de agenţiile teritoriale pentru plăţi şi inspecţie 

socială şi sunt suportate din bugetul Ministerului Muncii şi Protecţiei Sociale. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Marcel Vela: Proiectul Politiei Animalelor ajunge pe masa Guvernului. 

Consiliile judetene, obligate sa asigure servicii de adapostire 

Proiectul Politiei Animalelor va intra joi, 1 octombrie, in sedinta de Guvern, iar 

consiliile judetene vor fi obligate sa asigure servicii de adapostire a animalelor care 

se afla intr-o situatie de pericol, a anuntat ministrul Afacerilor Interne Marcel 

Vela in cadrul unei declaratii de presa. 

 

"Acest proiect are ca obiectiv adoptarea unor masuri prin care sa se asigure 

protectia animalelor si pentru a preveni relele tratamente aplicate animalelor sau 

abuzurile sau cruzimile care exista in prezent inregistrate in toata tara asupra 

acestora. 

 

Printre zonele pe care le abordeaza acest proiect, putem spune ca stabilim un 

mecanism pentru a constata exact atunci cand un animal se afla intr-o situatie de 

pericol, astfel incat sa putem emite ordin de plasare a animalului in adapost.  

https://ziare.com/marcel-vela/
https://ziare.com/marcel-vela/
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O alta zona este pentru a reglementa situatiile care prezuma existenta unui pericol 

pentru animale. Totodata stabilim elementele care trebuie sa fie precizate in 

ordinul de plasare a animalelor in adapost. 

 

Pe langa aceste prevederi veti mai regasi instituirea unei sarcini catre consiliile 

judetene si Consiliul General al municipiului Bucuresti, privind obligatia de a 

asigura, cu caracter continuu si permanent, servicii publice de adapostire a 

animalelor. 

 

Acest proiect va completa legea si va stabili un mecanism privind posibilitatea 

incadrarii functiilor de politist cu atributii in protectia animalelor, prin transferuri, 

fara examen sau concurs, a medicilor veterinari din cadrul DSVSA, cu acordul 

acestora. 

Proiectul va stabili numarul si structura de posturi, prin ordin al ministrului, ce vor 

intra in componenta Politiei Animalelor", a precizat ministrul de interne Marcel 

Vela." 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Eurostat, cifre de COȘMAR pentru România: în timpul pandemiei 15,5% 

dintre tineri au abandonat studiile 

Circa 15,5% dintre românii cu vârsta cuprinsă între 18 şi 24 de ani au abandonat 

studiile în 2019, conform statisticilor de la Eurostat. Cea mai mare valoare a fost în 

2015, când procentul a fost 19,8%. 

„Tranziţia de la educaţie la câmpul muncii se poate dovedi deosebit de dificilă 

pentru persoanele cu niveluri scăzute de alfabetizare, pentru cei care părăsesc 

educaţia la o vârstă fragedă şi pentru persoanele care provin din medii 

defavorizate“, scrie Eurostat, informează Mediafax. 

Procentul românilor vârsta între 18 şi 24 de ani care au abandonat studiile a scăzut 

la 18,5% în 2016, la 18,1% în 2017 şi la 16,4% în 2018. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

https://ziare.com/stiri/interne/
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 ASF, amenzi uriașe după nereguli descoperite la tarifele RCA. Acestea 

trebuie revizuite în termen de 90 de zile 

Euroins România va contesta decizia ASF 

Autoritatea de Supraveghere Financiară (ASF) a efectuat, în perioada iulie-

septembrie, un control la societatea Euroins România Asigurare Reasigurare, 

având ca temă verificarea operațiunilor și a modului de înregistrare în evidențele 

contabile a operațiunilor de reasigurare și a rezervelor tehnice. 

În urma acțiunii de control a fost constatată o serie de deficiențe, în special cu 

privire la calculul rezervelor tehnice la data de 31 martie 2020, precum și 

înregistrarea eronată a unor operațiuni de recunoaștere a comisioanelor din 

reasigurare. 

Ca urmare a aspectelor constatate, Consiliul Autorității de Supraveghere 

Financiară a decis sancționarea societății, conform prevederilor legale, cu o 

amendă de 600.000 de lei. 

Totodată, în urma activității de supraveghere realizată asupra elementelor incluse 

în raportările transmise de societate pentru data de 30 iunie 2020, a fost constatată 

o serie de deficiențe cu privire la modul de calcul al rezervelor tehnice constituite, 

în conformitate cu cerințele legislației Solvabilitate II (Legea nr. 237/2015), 

precum și cu privire la modul de determinare și de raportare a elementelor de 

fonduri proprii de bază ce acoperă cerința de capital de solvabilitate și cerința 

minimă de capital. 

Conform prevederilor legale, pentru deficiențele constatate ASF a aplicat 

următoarele măsuri: sancționarea societății cu amendă în sumă de 1,5 milioane de 

lei; sancționarea Directorului General și a Directorului Executiv cu amendă în 

sumă de 100.000 de lei fiecare și retragerea aprobărilor acordate de către ASF. 

În plus, societatea are obligația de a transmite Autorității de Supraveghere 

Financiară un plan de finanțare și de redresare în vederea restabilirii indicatorilor 

de solvabilitate, în conformitate cu prevederile legii. De asemenea, societatea 

trebuie să revizuiască tarifele de primă RCA, având în vedere deficiențele 

constatate, în termen de 90 de zile de la data comunicării deciziei. 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/companii/asf-amenzi-uriase-dupa-nereguli-descoperite-la-tarifele-rca-acestea-trebuie-revizuite-in-termen-de-90-de-zile-1377486#highlight-1377486-1
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Consiliul Autorității de Supraveghere Financiară a mai decis, totodată, și 

sancționarea cu amendă, în cuantum de 5.000 de lei, a companiei de brokeraj 

Holfin Insurance Reinsurance Broker S.A. (fosta Piraeus Insurance Reinsurance 

Broker Romania S.A.) și sancționarea cu amendă, în cuantum de 5.000 de lei, a 

companiei de brokeraj Titan Broker de Asigurare S.R.L. pentru neasigurarea 

continuității administrării societății, prin încălcarea prevederilor art.11 alin. (14) 

din Legea nr. 236/2018 privind distribuția de asigurări cu modificările și 

completările ulterioare. 

Cu avertisment a fost sancționată, în urma controlului periodic efectuat, a BCR 

Pensii Societate de Administrare a Fondurilor de Pensii Private S.A., în calitate de 

administrator al F.P.A.P. BCR și F.P.F. BCR Plus. 

Euroins România va contesta decizia ASF 

Euroins România Asigurare Reasigurare anunță că a luat la cunoştinţă „cu 

surprindere” de decizia ASF Romania, şi examinează toate opţiunile legale pentru 

a obiecta în faţa tuturor instituţiilor relevante din România şi Uniunea Europeană. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 WWF România și alte 17 organizații cer modificarea Codului Silvic. Atrag 

atenția că modificările recente din Parlament nu fac altceva decât să protejeze 

„furtul cu acte în regulă”. 

WWF România, susținut de alte 17 organizaţii de mediu și asociații din sectorul 

forestier, a trimis Guvernului României o scrisoare prin care îi solicită să emită o 

Ordonanță de Urgență care să corecteze prevederile Codului Silvic și să 

pornească o reformă reală a întregului sector. WWF România reclamă 

că modificările recente aduse Codului Silvic păstrează, în esență, același sistem 

care tolerează și protejează „furtul cu acte în regulă”.  

Proiectul pentru modificarea Codului Silvic poate fi consultat aici. 

 

http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=18415
http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=18415
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WWF spune că printre soluțiile care trebuie neapărat introduse în Codul Silvic se 

numără: 

 Legiferarea ca recoltare ilegală a fraudării declaraţiei cantităţilor de lemn 

transportate şi sancţionarea acesteia ca infracţiune silvică. 

 Definirea clară a tăierii fără drept şi instituirea unui prag rezonabil referitor 

la valoarea prejudiciului produs. 

 Asigurarea integrală, de la bugetul de stat, a costurilor necesare preluării în 

pază de către ocoalele silvice nominalizate a suprafeţelor private de pădure 

de maximum 30 ha, inclusiv în situaţiile în care nu este clarificată forma de 

proprietate. 

 Asigurarea integrală, de la bugetul de stat, a costurilor necesare întocmirii 

amenajamentelor silvice la nivel de bazinet pentru toate pădurile de pe 

proprietăţile cu suprafeţe mai mici de 100 ha, prin includerea lor în unităţi de 

producţie/protecţie constituite în teritoriul aceleiaşi UAT. 

“Guvernul României a comunicat că intenționează să soluționeze procedura de 

infringement deschisă de Comisia Europeană împotriva țării noastre prin 

modernizarea SUMAL și prin introducerea de sancțiuni mai stricte. 

Însă modificările aduse Codului Silvic zădărnicesc eforturile de pază a 

pădurilor și anulează eficiența SUMAL, care se transformă mai degrabă într-un 

sistem de urmărire a documentelor şi a mijloacelor de transport”, mai transmite 

WWF. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Peste 770 de copii s-au îmbolnăvit de COVID-19 în ultima săptămână - 

ministrul Sănătății 

Peste 770 de copii s-au îmbolnăvit de COVID-19 în ultima săptămână, cei mai 

mulți având între 10 și 19 ani, potrivit ministrului Sănătății, Nelu Tătaru. 

Tătaru a afirmat, joi, la Digi 24, că luna septembrie a fost "destul de grea", cu 

deschiderea restaurantelor, redeschiderea cinematografelor, revenirea din concedii, 

începerea şcolii, campania electorală și alegerile locale.  
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În acest context, el a precizat că în ultima săptămână peste 770 de copii au fost 

diagnosticaţi cu COVID-19. 

 "Copiii, adolescenţii nu prezintă simptomatologie. Din evaluările noastre, în 

ultima săptămână avem în jur de 276 de copii care sunt între 0-9 ani şi 495 

de copii care sunt între 10 şi 19 ani. (...)Atât procesul electoral, ziua votului, 

ziua când copilul este prezent la şcoală sunt cele mai reglementate şi cele 

mai respectate. Dar să vedem cu ce se ajunge la şcoală, cu ce sunt aşteptaţi 

copiii când ies de la şcoală, cum pleacă copiii de la şcoală acasă, ce se 

întâmplă în parcuri, cum este transportul în comun. Sunt nişte reguli, trebuie 

doar respectate”, a declarat Nelu Tătaru. 

Ministrul Sănătăţii mai spune că ne aflăm în cea de a doua fază a primului val al 

pandemiei de coronavirus și că speră ca această creștere a numărului zilnic de 

îmbolnăviri să poată fi menținută la 2.000 și, dacă sunt respectate măsurile de 

protecție, să scadă apoi la 1.500. El mai susține că sunt locuri în spitalele din 

București pentru pacienții COVID-19, precizând că 176 de bolnavi sunt intubați la 

Terapie Intensivă. 

Alte 2.086 de noi cazuri de infectare cu coronavirus au fost raportate în ultimele 24 

de ore în România, bilanțul COVID-19 ajungând la 129.658, potrivit datelor 

raportate joi de Grupul de Comunicare Strategică.  

Este pentru a doua zi la rând când numărul de noi îmbolnăviri trece de 2.000. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Analiză comparată a sistemelor de testare din țările vestice. Raportat la 

populație, România face un număr comparabil de teste cu Spania, cu 30% 

mai multe decât Franța și dublu față de Bulgaria și Polonia. În Spania, 

rezultatele durează până la trei zile, dar în Franța timpul de așteptare este 

între patru și zece zile. Italia și Germania au cele mai performante sisteme.  

Skynews a comparat sistemele de testare din Franța, Italia, Spania și Germania cu 

cel britanic. Fiecare dintre ele au probleme specifice, care s-au agravat însă odată 

cu începerea celui de-al doilea val al pandemiei, în această toamnă. 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24323661-tataru-sustine-toate-spitalele-din-bucuresti-sunt-locuri-pentru-pacientii-covid-19-gestionarea-locurilor-pacientilor-revine-medicului-curant-speram-mentinem-cazurile-noi-2-000.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24323661-tataru-sustine-toate-spitalele-din-bucuresti-sunt-locuri-pentru-pacientii-covid-19-gestionarea-locurilor-pacientilor-revine-medicului-curant-speram-mentinem-cazurile-noi-2-000.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24323661-tataru-sustine-toate-spitalele-din-bucuresti-sunt-locuri-pentru-pacientii-covid-19-gestionarea-locurilor-pacientilor-revine-medicului-curant-speram-mentinem-cazurile-noi-2-000.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24323661-tataru-sustine-toate-spitalele-din-bucuresti-sunt-locuri-pentru-pacientii-covid-19-gestionarea-locurilor-pacientilor-revine-medicului-curant-speram-mentinem-cazurile-noi-2-000.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24322481-coronavirus-romania-covid-19-bilant-situatie-cazuri-1-octombrie-2020.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24322481-coronavirus-romania-covid-19-bilant-situatie-cazuri-1-octombrie-2020.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24322481-coronavirus-romania-covid-19-bilant-situatie-cazuri-1-octombrie-2020.htm
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Germania. De la începutul pandemiei, Germania a fost considerată standardul de 

aur în ceea ce privește testarea coronavirusului, însă și aici au fost unele probleme 

la sfârșitul verii, când mulți oameni s-au întors din vacanță și guvernul a promis că 

va face teste gratuite tuturor. ”Mulți oameni nu au primit rezultate la timp și 

sistemul de testare a fost gestionat greșit”, a declarat epidemiologul german Timo 

Ulrichs pentru Sky News. Apoi guvernul și-a schimbat politica de testare și s-a 

concentrat pe focare și urmărirea contactelor.  

În acest moment există trei criterii după care o persoană poate beneficia de test 

gratuit: dacă prezintă simptome, dacă a intrat în contact cu un caz pozitiv și dacă s-

a întors dintr-o regiune sau țară cu risc ridicat.   

„Chiar dacă acum avem o capacitate de testare bună, trebuie să ne pregătim 

pentru o creștere a numărului de cazuri și să creștem și mai mult capacitatea de 

testare. Ar putea fi necesar să luăm în considerare o altă strategie de testare, 

respectiv utilizarea testării antigenelor, care să ofere rezultate mai rapide”, spune 

Ulrichs. 

Franța a înregistrat o creștere importantă a numărului de  cazuri în ultimele 

săptămâni, Marsilia fiind cea mai afectată zonă. Când Sky News a filmat acolo 

săptămâna trecută, toate centrele de testare și spitalele se luptau să facă față 

situației. 

„În Franța, capacitatea de testare este în prezent copleșită, iar lucrătorii din 

laboratoare sunt epuizați, deoarece simt că sunt suprasolicitați”, spune dr. Martin 

Blachier, specializat în sănătatea publică. Specialistul explică această situație 

printr-o ”capacitate limitată de laborator și a unei organizări slabe a sistemului de 

testare.” 

În acest moment în Franța oricine dorește un test COVID-19 îl poate obține gratuit 

la un centru de testare pe baza unei declarații pe proprie răspundere. Însă oamenii 

așteaptă între trei și patru ore la cozi în fața centrelor de testare, iar rezultatul 

poate dura până la patru zile în unele orașe și chiar până la 10 în altele. 
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“Guvernul a spus că ar trebui să existe prioritate pentru persoanele cu simptome, 

dar în realitate nu există nici o prioritate și persoanele care doresc să fie testate 

întorcându-se din vacanță așteaptă împreună cu persoanele cu simptome”, a spus 

Blachier care recomandă autorităților să treacă la testarea antigen cu rezultate 

rapide. Acestea ar putea fi introduse în Franța din această lună. 

Spania. “Sistemul de testare a funcționat bine în ultimele luni în Spania”,spune 

epidemiologul Pedro Gullon, membru al Societății Spaniole de Epidemiologie. În 

unele regiuni, unde cererea de teste COVID a crescut odată cu rata de infectare, 

capacitatea de testare se apropie de limită. Specialistul spaniol spune că problema 

cu care se confruntă în acest moment autoritățile o reprezintă urmărirea 

contactelor. „Este nevoie să fie angajați mai mulți oameni pentru urmărirea 

contactelor, în special în regiunile în care transmisia este mai mare.”, spune dr. 

Gullon 

În acest moment în Spania oricine prezintă simptome specifice Covid se poate testa 

la medicul de familie sau la o unitate de urgență din spital. Timpul de așteptare 

pentru primirea rezultatului variază, în unele regiuni este de 24 de ore, în timp ce în 

zonele, în care răspândirea virusului a crescut în ultimele săptămâni, poate fi între 

48 și 72 de ore. 

Italia. „Situația din Italia este destul de bună, în ceea ce privește capacitatea de 

testare, a laboratoarelor disponibile și a urmăririi contacților. Acest lucru se 

datorează în principal bunei infrastructuri de sănătate publică, care este bine 

organizată la nivel regional și mai ales local”, spune dr. Stefano Sella, cercetător 

în boli infecțioase. 

În prezent, beneficiază de test PCR gratuit inclusiv persoanele asimptomatice care 

au fost în zone de risc sau au participat la adunări mari, în baza unei recomandări 

de la medicul de familie. La începutul pandemiei erau testați doar pacienții 

simptomatici și persoanele care avuseseră contact cu un caz pozitiv. Testarea se 

face fie într-un centru, fie acasă unde se deplasează o echipă specializată. Timpul 

de așteptare pentru primirea rezultatului este în medie de 48 de ore pentru testele la 

cerere, dar pentru pacienții spitalizați rezultatul vine în două ore.  
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Epidemiologul italian recomandă utilizarea pe scară mai largă a testelor 

rapide: ”Chiar dacă aceste teste nu sunt perfecte, ele pot detecta persoane cu o 

încărcătură virală ridicată, care sunt critice în răspândirea virusului.” 

Marea Britanie, deși are o capacitate de testare relativ ridicată, nu reușește să o 

utilizeze eficient, spun cercetătorii, exprimându-și îngrijorarea, inclusiv în ceea ce 

privește incapacitatea de urmărire a contacților. Autoritățile spun că acum se pot 

efectua 161 de mii de teste pe zi și au fost incluși pe lista celor care pot beneficia 

de un test Covid și copiii sub cinci ani care prezintă simptome, excluși până acum.  

Potrivit The Guardian, oamenii au fost nevoiți să aștepte mult sau să parcurgă 

distanțe mari pentru a se putea testa. Totodată, săptămânile trecute britanicii s-au 

confruntat cu o paralizie totală a sistemului de testare, în urma unor erori de 

prelevare care au dus la un număr mare de rezultate greșite. De altfel, sistemul 

britanic este dat ca exemplu negativ în privința practicilor de raportare a testelor 

chiar de cercetătorii Oxford University care realizează site-ul Our World in Data.  

Potrivit acestuia, raportat la populația sa, numărul de teste zilnice din România 

este comparabil cu cel din țările vestice și este semnificativ mai mare decât cel 

din țările estice. Totuși, algoritmul de comparație nu ține cont de diferențele de 

raportare, unele țări incluzând doar testele realizate în sistemul public, în baza 

cererilor de caz. În România acestea reprezintă aproximativ două treimi din 

numărul total de teste raportate zilnic. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Brexit Comisia Europeană a lansat procedura legală împotriva Marii 

Britanii pentru nerespectarea obligațiilor din acordul de retragere. Reacția 

Londrei 

Şefa Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, a anunţat joi că executivul 

european a lansat o procedură de infringement la adresa Regatului Unit, în 

conformitate cu prevederile Acordului de retragere, ca urmare a faptului că Londra 

nu și-a îndeplinit obligațiile legale. 
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'În această dimineaţă, Comisia a decis să trimită o scrisoare de notificare oficială 

guvernului Regatului Unit. Aceasta este prima etapă într-o procedură de 

infringement'', a declarat Ursula von der Leyen, potrivit Agerpres. Procedura 

vizează concret legea privind piața internă. 

 

''Acest proiect de lege este prin natura sa o încălcare a obligaţiei de bună credinţă 

incluse în Acordul de retragere'', a adăugat şefa executivului comunitar. 

 

Londra are la dispoziţie un termen de 30 de zile pentru a răspunde scrisorii 

executivului UE. 

 

Ce spune partea britanică 

 

Guvernul britanic şi-a apărat joi proiectul de lege privind piaţa internă, după ce 

Comisia Europeană a lansat o procedură de infringement împotriva Regatului Unit, 

Londra dând asigurări că va răspunde ''în intervalul dorit'' la scrisoarea executivului 

comunitar, transmit AFP, Reuters şi dpa. 

 

''Noi am prezentat clar motivele care au făcut necesară introducerea măsurilor 

referitoare'' la Irlanda de Nord, a declarat un purtător de cuvânt al executivului de 

la Londra, invocând nevoia de ''a proteja integritatea pieţei interne a Regatului 

Unit''. 

 

''Trebuie să creăm o plasă de siguranţă juridică pentru a proteja integritatea pieţei 

interne a Regatului Unit, pentru a asigura că miniştrii îşi pot respecta întotdeauna 

obligaţiile faţă de Irlanda de Nord şi pentru a proteja ceea ce s-a câştigat din 

procesul de pace'', a adăugat el. 

 

Context 

 

În urmă cu trei săptămâni, Comisia Europeană a dat termen Regatului Unit până la 

finalul lunii septembrie pentru a retrage proiectul de lege ce repune în discuţie 

angajamentele asumate de Londra în cadrul Brexitului, care a adus ''atingere gravă 

încrederii'', subliniind că Uniunea Europeană nu va ezita să se adreseze justiţiei. 
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Legea privind piaţa internă îi conferă premierului Boris Johnson puterea de a anula 

o prevedere din Acordul de retragere care i-ar impune provinciei Irlanda de Nord 

reguli vamale diferite de restul Regatului Unit în perioada post-Brexit. 

 

Regatul Unit a părăsit oficial Uniunea Europeană la 31 ianuarie, la câteva zile după 

semnarea Acordului de retragere care includea condiţiile despărţirii. 

 

Ţara a intrat de atunci într-o perioadă de tranziţie, până la 31 decembrie 2020, timp 

în care va continua să aplice regulile europene. Bruxellesul şi Londra profită de 

acest lucru pentru a negocia un acord privind viitoarea lor relaţie, în special 

legătura comercială, cu speranţa că ar putea intra în vigoare la 1 ianuarie 2021. 

 

În cazul absenţei unui asemenea acord, viitoarea relaţie comercială dintre UE şi 

Regatul Unit va fi guvernată de regulile Organizaţiei Mondiale a Comerţului. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 ACORD. Liderii UE au decis să impună sancțiuni Belarusului, dar nu și 

președintelui Aleksandr Lukașenko 

Președintele Consiliului European, Charles Michel, ține o conferință de presă după 

prima zi a summitului UE Foto: Profimedia 

Liderii Uniunii Europene au căzut de acord, în noaptea de joi spre vineri, pentru a 

impune sancţiuni Belarusului, după ce o astfel de decizie fusese blocată de Grecia 

și Cipru, dar Aleksandr Lukașeko, liderul autoritar de la Minsk, nu figurează pe 

lista persoanelor sancționate de UE, relatează AFP, preluată de Agerpres. 

Ca parte a compromisului, liderii UE vor transmite Turciei un mesaj ferm, însoţit 

de ameninţarea cu sancţiuni, în legătură cu comportamentul ei în relația 

cu Grecia și Cipru. 

 

 

https://www.agerpres.ro/politica-externa/2020/10/02/belarus-presedintele-lukasenko-nu-a-fost-sanctionat-de-ue--583870
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/premierul-greciei-spune-ca-provocarile-turciei-nu-mai-pot-fi-tolerate-1377548
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Acordul la care s-a ajuns a intervenit la finalul unor intense negocieri, potrivit unor 

surse diplomatice. Şefii de stat sau de guvern din Uniunea Europeană, reuniţi 

în summit la Bruxelles, au ajuns la un acord după lungi ore de negocieri pentru a 

convinge Atena şi Nicosia să fie de acord cu sancționarea Belarusului, potrivit 

acestor surse. 

Sancţiunile impuse Minskului au în vedere circa 40 de oficiali belaruşi, acuzaţi de 

represiune contra opoziţiei sau de falsificarea rezultatului alegerilor prezidenţiale 

din 9 august. Preşedintele Belarusului, Aleksandr Lukaşenko, nu figurează însă pe 

lista persoanelor sancţionate de UE, a declarat vineri presei preşedintele 

Consiliului European, Charles Michel. 

Măsurile erau pregătite de mai multe săptămâni, dar trebuiau aprobate în 

unanimitate de statele membre. Or, Ciprul a refuzat să îşi dea acordul, dacă UE nu 

adresează mai întâi un mesaj în forţă Turciei pentru ca aceasta să înceteze 

operaţiunile ilegale de foraj în apele sale. 

Conflictul din Mediterana de Est, unde Turcia, Grecia şi Ciprul îşi dispută 

zăcăminte de hidrocarburi, s-a aflat joi în centrul discuţiilor la summitul european.  

(Sursa: Agerpres) 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/klaus-iohannis-participa-la-reuniunea-consiliului-european-de-la-bruxelles-pe-agenda-piata-unica-a-ue-si-politica-industriala-1377054

